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PROTOKÓŁ NR XXVII/2013 
z przebiegu XXV sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 26 kwietnia 2013 r. 
 
XXVII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 18 radnych (nieobecni: Alicja 

Zbaraszczuk, Jarosław Sanecki i Lech Kurowski – nieobecność 
usprawiedliwiona). Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 
nr XXVII/2013 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Zarząd Powiatu 
Zielonogórskiego ze Starostą Zielonogórskim, Dyrektor PUP Irena Radzisz, 
Komendant Straży Pożarnej, bryg. Dariusz Mach oraz Komendant Miejskiej 
Komendy Policji insp. Sebastian Banaszak, Dyrektor Sanepidu, dr Tomasz Janik 
oraz naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego. Lista obecności 
zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu. 

 
Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
o godz. 1105 otworzył XXVII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 18 radnych, co stanowiło 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz wszystkie materiały wraz z projektami uchwał. Wszystkie materiały na 
XXVII sesję rady zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisje stałe. 
Porządek obrad w poniższym brzmieniu Rada przyjęła jednogłośnie. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie XXVII Sesji Rady Powiatu. 
2. Przejęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołów nr XXV/2013 i XXVI/2013. 
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej w Powiecie 

Zielonogórskim w 2012 r. (wysłano 9.04.2013 r.) 
8. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Powiatu Zielonogórskiego w 2012 r. (wysłano 9.04.2013 r.) 
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9. Informacja o stanie sanitarno-epidemiologicznym na terenie Powiatu 
Zielonogórskiego w 2012 r. (wysłano 9.04.2013 r.) 

10. Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie i strukturze bezrobocia 
w powiecie oraz realizacji programów na rzecz łagodzenia skutków 
bezrobocia i aktywizacji zawodowej w 2012 r. oraz planach na 2013 r. 
(wysłano 15.04.2013 r.) 

11. Wnioski i interpelacje radnych. 
12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (druk); 
2) zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok (druk); 
3) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 

2008 – 2015", (druk 226); 
4) zmiany Uchwały XXV/224/2013 z dnia 28 lutego 2013 r. Rady Powiatu 

Zielonogórskiego dotyczącej przyjęcia zmian w Regulaminie Społecznej 
Straży Rybackiej, (druk 227); 

13. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zamknięcie XXVII Sesji Rady Powiatu. 

 
 
Ad 3. 

Przewodniczący poinformował, że Protokoły są dostępne na stronie 
internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 
a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony przed sesją. 

Protokoły XXV/2013 i  XXVI/2013 zostały przyjęte jednogłośnie. 
 

Ad 4. 
Starosta informację o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym, tj. 

od 1 marca do 25 kwietnia przesłał radnym wraz materiałami na XXVII sesję 
(załącznik nr 3), ustnie przedstawił informację uzupełniającą. 

Zarząd odbył jeszcze jedno posiedzenie i podjął uchwały w sprawie: 
- zmiana uchwały budżetowej na 2013r. 
- sprzedaży środka trwałego 
- ustalenie stawek opłat eksploatacyjnych w budynku przy 

Al. Niepodległości 15 w Sulechowie 
Ponadto Starosta i członkowie zarządu wzięli udział: 

1. w spotkaniu „Dostosowanie kierunków kształcenia i szkoleń do 
potrzeb rynku pracy”, które zorganizował Wojewódzki Urząd Pracy w 
Zielonej Górze. 

2. Wicestarosta wziął udział w wernisażu prac Pana Mariusza Sobieszka 
pt. „Mój własny portret”, oraz Pani Agnieszki Kujawy-Bartosik, który 
odbył się w Zborze Kalwińskim. 
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3. w Polsko-Japońskim Forum Ekonomicznym, którego organizatorem 
był europoseł Artur Zasada. 

4. Wicestarosta uczestniczył w posiedzeniu Komisji Współpracy 
Zagranicznej i Promocji Województwa Lubuskiego, Sejmiku 
Województwa Lubuskiego z Komisją Spraw Europejskich i Polityki 
Rozwoju Parlamentu Krajowego Brandenburgii, która odbyła się 
w auli PWSZ w Sulechowie. 

5. w uroczystym zakończeniu roku  szkolnego 2012/2013 
w Sulechowskim Liceum Ogólnokształcącym.  

6. Wicestarosta uczestniczył w uroczystym zakończeniu roku szkolnego 
2012/2013 klas trzecich w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Sulechowie 

 
Ad 5. 

W okresie od 28 lutego do 25 kwietnia pełnił dyżury w biurze rady 
powiatu, uczestniczył w posiedzeniach Komisji. Brał udział w uroczystościach 
powiatowych. Spotykał się również z samorządowcami z naszego powiatu. Był 
z wizytami w powiatowych placówkach oświatowych w dniach otwartych, w 
zakończeniu roku klas maturalnych. Wziął udział m. in. w uroczystości 
wręczenia Proporca Honorowego tytułu honorowego „Przodujący Pododdział 
Wojsk Lądowych” dla V Lubuskiego Pułku Artylerii , które odbyło się 
w Drawsku Pomorskim 

Do Biura Rady wpłynęły prośby o ufundowanie pucharów od rady 
powiatu, co pozytywnie zaopiniowałem. 
 Komisja Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego 
złożyła wniosek do zarządu powiatu o zakup dwóch rowerów dla policji. 
 
Ad 6. 
 Jan Witka – Urząd Gminy Zielona Góra przedstawił ofertę publiczno-
prywatną budowy kotłowni na biomasę. 
 
Ad 7. 

Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej 
w Powiecie Zielonogórskim w 2012 r. 

Komendant bardzo szczegółowo omówił sprawozdanie na Komisji 
Bezpieczeństwa, skrótowe przedstawienie informacji (załącznik nr 4). 

Informacja przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad 8. 
Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Powiatu Zielonogórskiego w 2012 r. również została szczegółowo omówiona na 
Komisji bezpieczeństwa. skrótowe przedstawienie informacji (załącznik nr 5). 

Informacja przyjęta jednogłośnie. 
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Ad 9. 
Informacja o stanie sanitarno-epidemiologicznym na terenie Powiatu 

Zielonogórskiego w 2012 r. (załącznik nr 6). 
Dyrektor omówił dokument przesłany radnym na posiedzeniu Komisji 

Zdrowia. 
Dr Tomasz Janik podsumowała dane za 2012 rok. Sytuacja jest sanitarna 

w powiecie jest dobra, nastąpił spadek zachorowań na grypę, wzrost na 
boreliozę. W 90% woda zgodna z warunkami, w 10 dopuszczona do 
użytkowania warunkowo. 

Informacja przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad 10. 

Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie i strukturze bezrobocia 
w powiecie oraz realizacji programów na rzecz łagodzenia skutków bezrobocia 
i aktywizacji zawodowej w 2012 r. oraz planach na 2013 r. (załącznik nr 7) 
została przedstawiona przez Dyrektor  na posiedzeniu Komisji Zdrowia 
i Rozwoju Gospodarczego. 
 Irena Radziusz zreasumowała sprawozdanie, wzrost stopy bezrobocia, 
zwiększenie zwolnień grupowych. 

Informacja przyjęta jednogłośnie. 
 

Ad 11. 
Stanisław Okopień przypomniał, iż Rada Europy ogłosiła rok 2013 

Rokiem Henrego van de Velde. Poruszył również stan dróg: Trzebiechów-
Ostrzyce, Bojadła-Bełcze. Poprosił tez o przyspieszenie prac remontowych. 
Zwrócił uwagę na brak pracowników interwencyjnych przy tak wysokim 
poziomie bezrobocia. 

 
Ad 11. 

Wszystkie projekty zostały szczegółowo omówione na posiedzeniach 
Komisji i zostały pozytywnie zaopiniowane: 
 

1) Rada jednogłośnie 18 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXVII/231/2013 
w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu, 
(załącznik nr 8). 
 
2) Radni jednogłośnie 18 głosami „ZA” podjęli Uchwałę XXVII/232/2013 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok (załącznik nr 9). 
 
3) Rada jednogłośnie 18 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXVII/233/2013 
w sprawie zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego 
na lata 2008 – 2015", (załącznik nr 10). 
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4) Radni jednogłośnie 18 głosami „ZA” podjęli Uchwałę XXVII/234/2013 
w sprawie zmiany Uchwały XXV/224/2013 z dnia 28 lutego 2013 r. Rady 
Powiatu Zielonogórskiego dotyczącej przyjęcia zmian w Regulaminie 
Społecznej Straży Rybackiej, (załącznik nr 11). 
 

Ad 13. 
 Agnieszka Szeląg, Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Trzebiechowie 
poinformowała, iż w bieżącym roku przypada 150 rocznica urodzin Henrego 
van de Velde i tej okazji ten rok został uznany rokiem Henrego van de Velde. 
W dniach 5-6 września zostanie zorganizowana konferencja przez Powiat 
Zielonogórskiego i Gminę Trzebiechów. Odbędą się drzwi otwarte, 
spodziewany przyjazd wielu gości. Patronat nad uroczystościami i konferencją 
objął Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego, ambasadorowie Belgii 
i Niemiec. Przed Wielkanocą ukazał się duży artykuł w Gazecie Lubuskiej 
informujący i promujący obchody urodzin Henrego van de Velde. 
 Jerzy Fabiś stwierdził, że długa zima dała się we znaki drogowcom 
i znacznie opóźniła kalendarz prac. Zatrudniono 8 pracowników w ramach prac 
interwencyjnych. Prace drogowe na terenie gmin: Trzebiechów, Bojadła 
i Babimost będzie wykonywała firma kaliska, planowane zakończenie prac do 
30 czerwca, a zakończenie rzeczywiste ma być na 31 maja. Gałęzie zostały 
uprzątnięte, po robotach kanalizacyjnych przekazano ok. 100 ton tłucznia, 
inwestor naprawi drogę. 
 
Ad 14. 
 Hanna Wysocka zapytała o zawartość raportu w sprawie łączenia miasta 
i gminy. 
 Ireneusz Plechan oznajmił, że raport był szeroko opisany w prasie, 
pracowali nad nim socjologowie z Uniwersytetu Zielonogórskiego. Opinie 
mieszkańców są podzielone, potrzebne jest referendum. Mieszkańcy miasta nie 
interesują się tematem, słaba frekwencja na spotkaniach. Skarbnik powiatu 
oblicza straty powiatu po ewentualnym odjęciu gminy Zielona Góra. 

Bogdan Klim uczestnik w prezentacji raportu, która odbyła się 
w bibliotece wojewódzkiej. Raport jest dość obiektywny, ciekawy, nie mniej 
jednak zlecony przez prezydenta. Na spotkaniu zabrakło stanowiska gminy, 
wójta. Zaproponował zaproszenie Wójta, radnych gminy na sesję powiatu.  

Edwin Łazicki potwierdził istotne zagrożenie funkcjonowania powiatu. 
Negatywnie też wyrażają się wszyscy burmistrzowie i wójtowie z terenu 
powiatu, przeciw też jest Związek Powiatów Polskich. Przedstawiciel władz 
gminy zostaną zaproszeni na sesję, zostanie tez poproszony o dobitne wyrażenie 
opinii o połączeniu. 

Ireneusz Plechan oświadczył, iż utrzymywany jest stały kontakt, wójt 
będzie organizował spotkania z mieszkańcami, w których będą uczestniczyć 
przedstawiciele powiatu. 
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Krzysztof Romankiewicz podkreślił, iż to obowiązek rady, władz powiatu 
bronić tożsamości powiatu. Powiat i gmina muszą dobitnie informować 
o skutkach włączenia gminy do miasta. Do spotkań należy się bardzo rzetelnie 
przygotować. 

Edwin Łazicki zwrócił uwagę na nieczyste postępowanie w stosunku do 
powiatu władz miasta, działania powiatu są dyskredytowane. 

Bogdan Klim powiedział, że socjologowie swoje badania ponowią. 
Ireneusz Nijaki stwierdził, że miasto bardzo profesjonalnie podchodzi do 

sprawy, natomiast Powiat i gmina niestety nie. Jeśli nić nie zostanie zrobione 
w tej kwestii to sprawa będzie przegrana, a mieszkańcy w referendum poprą 
połączenie miasta z gminą. 

Ryszard Górnicki wyraźnie zaakcentował, że strata gminy Zielona Góra, 
to upadek powiatu, to utrata ok. 5,5 mln z budżetu, są też niespłacone 
inwestycje. To sprawa dla ministra finansów. Powiat traci ok. 5,5 mln, ale 
miasto zyska ok. 25 mln, ponieważ stawki należne powiatowi a miastu znacznie 
się różnią na korzyść miasta. 

Ireneusz Plechan stwierdził, iż należy też zorganizować spotkanie ze 
wszystkimi radami z terenu powiatu. 

Edwin Łazicki oznajmił, iż wiceprezydent Krzysztof Kaliszuk w swoich 
wypowiedziach przeinacza sytuacje.  

 
Ad 15. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o 1320  Przewodniczący Rady zamknął 
XXVII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała            Przewodniczący Rady 

          Powiatu Zielonogórskiego 
         Jolanta Drygas     
                       Edwin Łazicki 
 

 

 


